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ČESKO: Kdo se hodí na post eurokomisaře? Danuše Nerudová a ministr obchodu a
průmyslu Jozef Síkela z hnutí STAN jsou nepřijatelní a bývalý pirátský europoslanec Marcel
Kolaja zase nevhodný, uvedl Filip Turek (Motoristé sobě) v Partii Terezie Tománkové.
Pochybnosti o kandidátech ze řad Starostů má také znovuzvolená europoslankyně Markéta
Gregorová. Ve hře je ovšem více jmen než jen Nerudová a Síkela. Potvrdila to ve vysílání
CNN Prima NEWS poslankyně STAN Michaela Šebelová.

Piráti na Kolajovi, který se rovněž chtěl ucházet o eurokomisařskou pozici, netrvají, pokud by to
ovlivnilo schopnost vyjednat silné ekonomické portfolio, které by měl v gesci. „Jednání jsou otevřená,
s pětikoalicí a premiérem se budeme bavit již nyní,“ řekla Gregorová v Partii Terezie Tománkové.
Zda by se třeba hnutí STAN dokázalo vyjednat silné ekonomické portfolio, si ale není příliš jistá.

„U paní Nerudové opravdu absentuje zkušenost z evropské politiky nebo jakákoliv vyšší exekutivní
funkce. U pana Síkely toto neabsentuje, nicméně měl na svém hřbetě kritiku za to, jak probíhala
energetická reforma a jak se zvládla energetická krize. Je otázka, jestli by ho to poškodilo při
vyjednávání,“ pokračovala znovuzvolená pirátská europoslankyně.

Posléze si rýpnula do Filipa Turka, že Síkelu alespoň nebudou při případných diskuzích o portfoliu
poškozovat „nacistické symboly“. „Pana Ivana Bartoše nepoškodila vlajka Antify na nějakých
radikálních demonstracích?“ opáčil kandidát Motoristů a Přísahy. „Antifašismus je lidská slušnost,“
reagovala Gregorová.

„Zatímco já jsem to měl jako humor, pan Bartoš to měl jako realitu,“ reagoval znovu Turek. Se svou
diskuzní oponentkou se ovšem shodl na tom, že kandidáti z hnutí STAN nejsou tou nejvhodnější
volbou na post eurokomisaře.

„Paní Nerudová zní jako špatný vtip. Odbornost pana Síkely je určitě skvělá, eticky a morálně by to
byl člověk ze STANu, který by pokračoval v tom všem, co hnutí dělá – akorát na nejvyšší úrovni. Pro
mě je to tedy absolutně nepřijatelný člověk. Pan Kolaja, i vzhledem k debaklu Pirátů ve volbách, není
vhodný. A co se týče Ursuly von der Leyenové, ta je pro nás absolutně nepřijatelná,“ zhodnotil Turek.

„Určitě tam nikoho asi bohužel nepochválím. Princip Evropské komise a hledání komisařů je
vyloženě postavený proti tomu, co chceme dělat. Obávám se, že tam nikdo nedostane člověka, který
by řekl, že je Green Deal špatně,“ poznamenal novopečený europoslanec.

STAN má v rukávu více jmen na eurokomisaře

Zákonodárkyně Michaela Šebelová v druhé části Partie nicméně nastínila, že je ve hře ještě jedno
významné jméno z řad hnutí STAN. O detaily se ovšem nepodělila. „V tuto chvíli mohu potvrdit, že
nominací je více. Vím ještě o jedné. Minimálně tři jména jsou ve hře,“ potvrdila poslankyně. V debatě
zazněla ze strany moderátorky Terezie Tománkové ještě jména náměstka ministra financí Marka
Mory nebo velvyslankyně při EU Edity Hrdé.

Letitý poslanec občanských demokratů Marek Benda uvedl, že kdyby ODS usilovala o post
eurokomisaře, nejpřirozenějším a nejsilnějším kandidátem by byl nepochybně Alexandr Vondra. Ten
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ovšem o funkci v Evropské komisi neprojevil zájem.

„Chce prostě být v Evropském parlamentu. Má pocit, že tam je jeho role a pozice zásadnější. Nechce
být eurokomisařem. Myslím, že je to tak správně a bude výraznou tváří europarlamentu,“ doplnil
Benda ve vysílání CNN Prima NEWS. Připomněl, že o nominaci bude rozhodovat vláda.
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